

Dear Friends
Dear ICC Family

Chers Amis
Ma Chère Famille

ENGLISH VERSION

The Executive Council of the Inter-Country Committees (ICC) has just organized the Africa Peace Forum in Cairo from 17 to 19 November 2023 with the participation of imminent partners of Rotary for Peace, MBBI, IEP, Makerere Peace Centre, a Rotary Peace Fellow, the Egyptian Red Crescent and other outstanding speakers. Allow me to thank them very much.

This Forum brought together ICC participants from 35 nationalities and was honoured by the presence and participation of Director Patrick Chisanga and PRIVP Nicki Scott.

The Forum is being organized after the Rome Forum for Peace in the Mediterranean last September, which was honoured by the participation of Rotary International President Gordon McInally.

Allow me to thank and extend my warmest congratulations on behalf of the Executive Council Committee, to the entire organizing team and in particular to the exceptional Abdulhamid, President of the Organizing Commission, to the excellent Annemarie and to the remarkable Christophe. Their teamwork over the months has enabled the organization of a successful and high-quality Forum despite the difficult situation prevailing in the region and which did not allow certain participants to join us.

I am pleased to provide you with a summary report of the activities of this Forum, illustrated with a few photos and with appropriate links.

I am also transmitting a statement voted on by the participants outlining proposals and suggestions to Rotary International and the Rotary Foundation regarding the humanitarian situation in the Gaza area.

I wish you a good reception.

Hope and Peace

Mohamed

November 27, 2023

VERSION FRANÇAISE

Le Conseil exécutif des Comités inter pays (CIP) vient d'organiser le Forum africain pour la paix au Caire du 17 au 19 novembre 2023 avec la participation de partenaires imminents du Rotary pour la paix du MBBI, de l'IEP, du Centre pour la paix de Makerere, d'un boursier du Rotary pour la paix, du Croissant-Rouge égyptien et d'autres conférenciers exceptionnels. Permettez-moi de les remercier vivement.

Ce Forum a réuni des participants des CIP de 35 nationalités et a été honoré par la présence et la participation du Directeur Patrick Chisanga et de la PRIVP Nicki Scott.

Le Forum est organisé après le Forum de Rome pour la paix en Méditerranée en septembre dernier, qui a été honoré par la participation du Président du Rotary International, Gordon McInally.

Permettez-moi de remercier et d'adresser mes plus chaleureuses félicitations au nom du Comité du Conseil Exécutif, à toute l'équipe organisatrice et en particulier à l'exceptionnel Abdulhamid, Président de la Commission d'Organisation, à l'excellente Annemarie et au remarquable Christophe. Leur travail d'équipe au fil des mois a permis l'organisation d'un Forum réussi et de haute qualité malgré la situation difficile qui prévalait dans la région et qui n'a pas permis à certains participants de nous rejoindre.

J'ai le plaisir de vous fournir un rapport de synthèse des activités de ce Forum, illustré de quelques photos et de liens appropriés.

Je vous transmets également une déclaration votée par les participants qui avaient exposé des propositions et des suggestions au Rotary International et à la Fondation Rotary concernant la situation humanitaire dans la région de Gaza.

Je vous souhaite un bon accueil.

Espoir et paix

Mohamed

27 novembre 2023

Mohamed Ghammam
ICC Executive Council Chairperson
<https://rotary-icc.org>

